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                          海南陈氏公会         
Hainan Tan Clan Association                                                                                                     

                                2017                                                                                                                              敬致：亲爱的会员宗亲们                 公会快讯   #3
 TO  : Dear Members                       News Letter #3
A

刚过去的活动
Events organised in the recent past
      A.1 清明节祭祖 Ancestral worship - Qing Ming Festival            
日期 : 2017年4月2日 (星期日)    时 间: 12点正                                   
            Date :  2nd April 2017 (Sunday)    Time ：12 noon
            地点 : 公会的德星堂                Venue  : The ancestral hall (5th floor)
        
出席会员宗亲有90位，拜祭过后，大家一起共用自助餐。


About 90 members attended the session and lunch.
      A.2 泰国旅暹陈家社70周年会庆
          The 70th Anniversary Celebration Thailand Tan’s Clan Association  
             我们一共有9位宗亲报名参加泰国旅暹陈家社70周年会庆。
 亚太区海南陈氏宗亲联谊会，常务理事会也于3月12日召开，嘉兆会长和玉本副会  

 长代表我会出席常委会会议。常委会决定把“亚太区海南陈氏宗亲联谊会”改名为“世界海南陈氏宗亲联谊会”常委会也一致通过接纳海南省历史研究会为新会员。
 Nine Clan members including President KK Tan and Vice President JB Tan  

 took part in the Celebration. The President and VP also attended the  

 Standing Committee Meeting of The Asia Pacific Federation of Hainan Tan 
 Clan Organisation on 12th March. The meeting decided that the Federation's 
 name be changed to “The World Federation of Hainan Tan Clan     

 Organisation”. The meeting also accepted the membership application of  

 Hainan History Research Association (Hainan - China). 
        A.3 回乡祭祖和参加海南省主办的“南洋文化节”


Back to Hainan Province & Participation on Nanyang Cultural 
Festival
4月2日早上9点海南省文昌陈氏大宗祠举行盛大的祭祖仪式，今年比往年热闹，海内外的宗亲齐聚在陈氏大宗祠，祭拜祖先，感恩祖先这些年来保佑子孙幸福安康。祭拜仪式慎重而庄严。理事成员都穿上传统的祭祖礼袍。去年2016后半年，陈氏大宗祠花了18万人民币装修和美化宗祠的祖先灵位，使之焕然一新，今年我们公会共有8位宗亲回乡祭祖。我们有5位宗亲被邀请参加4月1日和2日由海南省主办的“南洋文化节”。
On 2nd April, the <Chen Shi Da Zong Ci> in Wen Chang County, Hainan, held a grand ancestor worship ceremony. Clansmen of Hainan Tan from abroad were invited. Eight members of our Clan attended. It was a grand and solemn event wherein the committee members concerned put on the prayer robe for the ceremony. It was reported that the <Chen Shi Da Zong Ci> had spent $180,000 RMB on renovation and doing up of the premises including ancestral tablets. Separately, 5 of our members attended the Nanyang Cultural Festival hosted by the relevant Hainan provincial agency.     
  A.4 新加坡宗乡会馆联合总会主办的杰出会馆奖 - 我会荣获2016年度杰出会馆奖


The Clan of the Year Award 2016 Contest – Singapore Federation 
of Chinese Clan Associations  
我们公会今年非常荣幸荣获新加坡宗乡会馆联合总会主办的“2016年度杰出会馆奖”，奖项包括杰出会馆奖《希望之门》奖座一尊，这“继往开来“奖座，高325厘米，宽74-83厘米。融合古今设计风格。精致典雅。另还有精美的奖状一张和奖金$1,000.00 颁奖礼已于4月22日假新加坡宗乡会馆联合总会大礼堂举行，颁奖嘉宾为教育部长（学校）及交通第二部长黄志明，吾公会委派20位理事参与其盛。
新加坡《联合早报》于7/5/2017（星期日）出版的特辑专版，报导有关杰出会馆奖和优秀会馆得主的信息。现公会把有关特刊影印本分发给宗亲们阅读。
We were awarded with the prestigious “Clan of the Year 2016” award. The prices included an elegant crystal - made trophy, certificate and cheque of a thousand dollars from the organiser. 
Twenty of our council members attended the Awards ceremony dated 22 April at the Federation's function hall. There, we received the award and prices from Guest of Honour, Mr Ng Chee Meng, Minister of Education (Schools) and Second Minister for Transport. LianHe ZaoBao on 7th May issued a special edition for the Awards wherein information of our Clan was being featured (attached). 

 A.5 荣获2016年度杰出会馆奖 - 庆功会


Celebration Dinner for the Clan of the Year 2016.   
 为庆祝公会荣获2016年杰出会馆奖，理事会于14/5/2017 星期天，假京华酒店，万 
 喜楼举办了庆功宴，厨师特地为我们烹煮海南名菜。晚会节目有个人演唱，合唱和卡 
 拉 OK演唱。席开13桌，大家都以非常愉快的心情，度过一个难忘的夜晚。晚宴的 
 全部费用由嘉兆会长和泽平顾问联合赞助。
 In a view of celebrating the wining of the Award, President KK and Advisor 
             Check Ping on 14th May jointly hosted a dinner at Happy Joy Restaurant, 
             Royal Hotel, for Clan members where 13 tables of the restaurant were  

             filled up. Sumptuous Hainanese dishes, karaoke singing, choir performance 
             and exhilarating mood made it an unforgettable evening for all.       
       B  
即将展开的活动 The up-coming activities
         B.1 马六甲/吉隆坡3天2夜游
 我公会将组团北上到吉隆坡参加马来西亚隆雪海南颖川（陈）宗亲会18周年纪念晚 
 会,出发日期为2017年6月10日星期六。 第一天到马六甲古城参观游览。第二天直

 上吉隆坡，途中游览周边的景点和购物。傍晚出席宗亲会的晚宴。第三天由吉隆坡返 
 回，沿途将到芙蓉/永平/新山等地购物和享用当地美食。目前有超过45位宗亲报名
 参加。

 We will organize a trip to Kuala Lumpur (KL) to attend the anniversary  

             banquet of the The Hainan Ying Chuan (Tan) Clan Association KL & SEL. We 
 will set off on 10th June. The 1st day of it will be to Malacca, 2nd day will  

 be to KL & places of interest nearby and the banquet in KL. The 3rd day 
 will be returning to Singapore with stop overs along the journey.     

 Currently，there are 45 members registered for it. 
          B.2 端午节 Dumpling Festival 
 庆祝会日期为28/5 （星期天）。中午12点祭祖，过后享用粽子午餐。欢迎宗亲们
 踊跃出席。
 Festival celebration will be on 28th May (Sunday). Dumplings will be served 
 after noon praying session. Looking forward to your participation.    
        B.3 新加坡海南陈氏公会成立合唱团 Formation of the Clan's Choir 


公会将筹组一支”新加坡海南陈氏公会合唱团”，合唱团的名称为”神韵合唱团”。
我们将聘请马青老师担任指挥。合唱团每星期六下午2点 至 4点在公会会所3楼演练，由马青老师指导。费用为每月$10.00. 欢迎会员和非会员加入我们的合唱团。
The Clan will form a Choir for itself named Shen Yun Choir. The Choir will be conducted and coached by Ms Ma Qing, a renowned vocalist and music teacher.  The Choir will meet at 3rd level of Clan between 2.00 pm to 4.00pm every Saturday for training. The fee is $10 per month. All are welcome. 
         B.4 海南美食节 The Hainan Delicacies Festival 
我会将与其他海南社团联办2017年海南美食节，除了准备海南传统美食外，今年的美食节也将为新加坡公立培群学校筹募学校扩建基金。公立培群学校是唯一仅存的海南社群创办的小学，扩建费用为三千多万元，教育部将支付95%的款项。美食节订于8月9日星期三（公定假期）中午12点假京华酒店，万喜楼举行，希望会员宗亲踊跃报名参加，费用为每位$100.00
Our Clan will co-host the Festival with the other Hainan clans and associations. This year, the Festival will help Pei Chun Public School to raise fund for its school redevelopment plan. The school is the only Hainanese founded primary school left in Singapore. The redevelopment will cost over 30 million dollars for which the MOE will pay for the 95% of it.  
The Festival will be held at 12 noon, 9th August 2017 at Happy Joy Restaurant, Royal Hotel. The ticket is $100 per person. Please contact the secretariat office. 
          B.5 椰韵第15期 The 15th issue of <Ye Yun> 
 《椰韵》为我会的定期刊物，它是我们自2000年以来，用以记录我们活动的点点滴 
 滴，报导我会杰出宗亲方方面面的成就，刊载宗亲和乡亲们的文艺作品。第15期预
 定今年10月底出版。我们欢迎会员宗亲踊跃投稿，截止日期为8月31日。
<Ye Yun> is our periodical publication since year 2000. It showcases the Clan’s activities, achievements, outstanding members and works of literature/arts of the members etc. The next publication (the 15th issue) is scheduled to be issued on end Oct. Therefore, your generous contribution of articles/materials for it on or before 31st Aug shall be greatly appreciated!  
          B.6 海南文物馆 (Proposed Hainanese Cultural Museum) 


我们计划把公会的一部分空间开辟为海南文物中心。文物中心将收集各种早期海南人 
            南来的资料和相关的文物，分门别类在不同的展厅展出。
公会会所座落于佘街（海南3街），这里是早期海南人南来的集中地。文物馆最能体
现早期海南人南来的生活面貌。
陈卢桂霞宗亲特别为这项招募文物运动撰写一篇专文已刊载于5月18日《联合早报》交流站的文章，与大家共赏。
我们欢迎宗亲们和各界人氏捐献任何有关海南文物，让文物中心的资料和展览品更完善。 凡有乐意捐献，请与行政秘书处联络。
We propose to utilize some space of the Clan premises to set up a Hainanese Cultural Museum or Centre. It will collect and showcase the different aspects of the culture and heritage of the Hainanese emigrants.
One of our clan members 陈卢桂霞宗亲has written an article in support of the idea and the article was published on 《LianHe ZaoBao》 on 18th May(Attached)。   
We shall appreciate all your support and contribution of ideas or artifacts towards this end! kindly contact the Secretariat Office for this.     
         B.7 趣味英语会话班 Practical English Conversational Class 


从7月开始，每星期六，10点 到 12 点，公会将为乐龄人士开办：“趣味英语会话
            班”,由多才多艺垂良老师亲自教导。学费是每8节课（8周）$60.00.有兴趣的宗亲
            ，请向秘书处报名。
Our member Mr Tan Swee Liang will conduct Practical English Conversational 
Class for senior citizens from 10am to 12 noon every Saturday from 
July.  The fee is $60 for 8 sessions.  Please contact The Secretariat 
Office.
     B.8 中医问诊Chinese Physician Consultation

       我会医药顾问振栋医师自七月起，每月第一周周日下午1.00pm – 3.00pm将为公会

       会员免费问诊。有需要问诊的宗亲可向秘书处登记。   

 Our Medical Advisor Chinese Physician Zhen Dong, from July 2017 onward, 
       The first Sunday of each month will provide free consultation session from  

       1.00pm to 3.00 pm at clan premises for our members.

          B.9 双亲节 Parents’Day Celebration

               日期 Date ：  25/06/2017（Sunday）2 pm 
               地点 Venue：  公会3楼 (3rd Floor)  
   费用 Fee：    每位S$5 ($5 per Pax)
               由于场地限制。只限50位, (limited to first 50 pax)
       C  公会开办的多元课程和现有活动 Activities and Courses 
· 声乐训练班  - 星期六,下午12.00 pm – 14.00 pm   
                Vocal Class – 12.00 pm – 14.0 pm for every Saturday
                声乐老师 ：Ms Ma Qing  费用 ：每10节课 ($60  per 10 lessons) 
· 卡拉OK训练班 – 星期六，下午4.00 pm – 6.00 pm
                Karaoke Singing Class – 4.00 pm – 6.00 pm for  every Saturday
                指导老师  ：陈时机 宗亲 (Mr Tan See Kee )
                费 用：每月 $10.00 ($10 per month)
· 卡拉OK 大家唱 - 星期日，下午2.30 pm – 5.30 pm
          Karaoke for All Members   – 2.30 pm – 5.30 pm  every Sunday
          费用 ： 每次  $2.00 ($2.00 per session)
· 咏春拳学习班  (暂停，详情另行通知)
                Wing Chun Martial Arts Class – (details to be further advised)
                指导老师  ： 曹师傅 Master Chow  费用 ： To be advised 
· 修建家谱 – 星期六下午13.00 pm – 16.00 pm  
          Genealogy Session：1.00 pm  - 4.00 pm every 3rd Saturday of the Month
· 乒乓球训练班 –星期三晚上7.00pm – 9.00pm 
                Table Tennis Training Session– 7.00 pm – 9.00 pm every Wednesday.
                指导老师  ：陈永益 宗亲 (Mr Tan Yong Aik ) 费用：免费  Free of Charge
· 海南歌谣学习班 – 时间请联络秘书
          Hainan Folk Song – Timing to be advised – secretariat office.
       D  其他  Others
         D.1 公会网页和面簿 Clan’s Website & Facebook 
       公会的公会网页为（www.hainantan.org.sg）面簿为 hainan tan clan association
       我们刚刚重新整理并增加和更新内容，欢迎会员宗亲们随时上网查看公会最新活动  
       信息。我们也欢迎任何网页和脸书改进的建议。
 We have tidied up and updated our Clan’s website（www.hainantan.org.sg）& 
Facebook (Hainan tan clan association),you are welcome to the website & 
Facebook for the latest clan’s activities and information updates. Also, 
kindly render us your suggestion for the improvement of the website!  
     D.2 2016年度勤学金申请事宜 (Applying for Study Awards)
             大学组 勤学奖申请日期：   : 01/07/2017 - 31/07/2017   

       Universities application  : 1st July 2017 - 31st July 2017
          D.3 公会82周年晚宴 (The Clan's 82 Anniversary Dinner)  



  日期Date      ：2017年11月12日 (12 November 2017)


  时间Time      ：晚上7 点 (7.00pm) 
  地点Venue     : 万兴酒楼 （HarbourFront）（暂定）
  主宾           ：陈川仁宗贤 – 社会及家庭发展部长 
  Guest of Honor : Mr Tan Chuan Jin 
                  - Minister for Social and Family Development.
  费用Fee       ：每人$40.00 或每桌$400.00，65岁会员免费.

            $40 per member (age 65 and above FOC) 
  报名 ：         截止日期为30/09/2017 
                  Registration – on or before 30 Sep 2017
             欲知详情，请向秘书处询问，电话 : 6338 4968
             For further details, please contact the secretariat office at 6338 4968
顺祝！安康！
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